
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer J. de Haan van het CDA  

gestelde vragen ex art. 36 RvO over winnen van warmte uit kunstgras. De brief van de 

vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

1. Is het college bekend met het experiment in Zwolle? 

 

Het college kent het experiment in Zwolle. Wij hebben goede contacten met Zwolle. 

Dit loopt onder andere via de leerkring Proeftuinen aardgasvrije wijken.  

 

2. Is het college met de CDA fractie eens dat dergelijke velden een significante 

bijdrage kunnen leveren aan het energieneutraal maken van sportverenigingen 

en de Groningse energietransitie in het algemeen? 

 

De eerste resultaten uit de pilot tonen aan dat het mogelijk is om warmte te winnen uit 

kunstgrasvelden. Alleen in de zomer levert dit voldoende warmte op om gebouwen 

mee te verwarmen of om te douchen. In andere perioden van het jaar is warmteopslag 

nodig en moet de dan laagwaardige warmte opgewaardeerd worden. Het gaat om een 

beperkt volume aan warmte, ongeveer genoeg voor 200 woningen. Oftewel in onze 

doelstelling om 100.000 woningen van het aardgas af te krijgen, heeft een dergelijk 

systeem een beperkte bijdrage. 

 

3. Heeft het Groningse college reeds contact gehad met relevante actoren om, 

indien het experiment succesvol blijkt, ook dergelijke velden in Groningen aan 

te kunnen leggen? Zo niet, is het college bereid dit te doen?  

 

Wij hebben in het recente verleden contact gehad met één van de partijen die nu in 

Zwolle een experiment op een klein ‘oefenveld’ uitvoert. Op dat moment hadden wij 

geen geschikte locatie voor een pilot beschikbaar en waren de voorwaarden dusdanig 
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Volgvel 1 

 

dat wij daar niet mee uit de voeten konden. Zo wil de ontwikkelde partij bijvoorbeeld 

zelf de warmte (aan derden) gaan leveren en daarvoor ook eigen tarieven gaan 

hanteren. Bij deelname moet de gemeente een aanzienlijke geldelijke bijdrage leveren 

om alle risico’s en onrendabele top te dekken zonder zelf eigenaar van het systeem te 

kunnen worden. 

 

4. Is het college bereid om samen met sportverenigingen in gesprek te gaan en te 

kijken naar de mogelijkheden voor sportverenigingen om in de toekomst om 

dergelijke velden aan te leggen?  

 

Wij zijn altijd bereid om met sportverenigingen in gesprek te gaan wat betreft 

mogelijkheden om een bijdrage te leveren aan hun eigen of gemeentelijke 

energievoorziening. Afhankelijk van de uitkomsten van dit experiment in Zwolle en 

een nog te volgen experiment op een volledig kunstgrasveld kunnen we kijken of dit 

systeem bij toekomstig aan te leggen sportcomplexen, bij voorkeur nabij nieuwbouw, 

meegenomen kan worden. Bij deze afweging dient kritisch naar zowel het 

capaciteitsvraagstuk als de praktische uitvoerbaarheid te worden gekeken, zodat een 

dergelijk veld als wedstrijd- en trainingsveld dienst kan doen. Het is belangrijk dat er 

afzet is van de geproduceerde laagwaardige warmte. Ook zal geproduceerde warmte in 

de zomer moeten worden opgeslagen voor gebruik in de winter. Hiervoor is het nodig 

dat er een Warmte Koude Opslag (WKO) aangelegd wordt in combinatie met een 

collectief warmtesysteem naar alle gebouwen die worden aangesloten. De kosten 

hiervan zijn een veelvoud ten opzichte van het systeem om warmte uit sportvelden 

terug te winnen. Als bron verwachten wij dat nu al gebruikte aquathermie-systemen 

(warmte uit het oppervlaktewater) in combinatie met WKO goedkoper zijn en op veel 

meer plaatsen toepasbaar zijn. De nieuwbouw Suikerzijde wordt bijvoorbeeld op zo’n 

WKO, aquathermie-systeem aangesloten.   

 

5. Is het college bereid om, indien het experiment succesvol blijkt, sportclubs 

financieel te ondersteunen bij het aanleg van dergelijke velden?  

 

Kunststof sportvelden zijn over het algemeen van de gemeente. Dit soort opvang-

systemen voor zonnewarmte kunnen dan in de aanlegkosten van het sportveld worden 

meegenomen. De meerkosten van zo’n systeem kunnen in de loop van de jaren weer 

terugverdiend worden door de verkoop van warmte. Een kanttekening is dat dan wel in 

de nabijheid van de sportvoorziening / sportveld voldoende afzetmogelijkheden voor 

de warmte te vinden zijn. Mochten we kansen en mogelijkheden zien dan laten wij u 

dat weten.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 


